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Darłowo, dnia 27 października 2022 roku 
 
 
BR.0002.12.2022   
 
 

Protokół Nr LVII/2022 

z LVII sesji Rady Gminy Darłowo VIII kadencji 

z dnia 27 października 2022 roku 

pod przewodnictwem 

Pana Henryka Ignatowicza – Wiceprzewodniczącego  

Rady Gminy Darłowo 
 
Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Darłowo. 
 

Wiceprzewodniczący rozpoczął obrady sesji o godzinie 1100, a zakończył o godzinie 1256. 
 

 

Na ustawowy stan 15 Radnych w chwili rozpoczęcia w sesji uczestniczyło 14 Radnych, co 
stanowi kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał. 

Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo był nieobecny, usprawiedliwiony.  
 
/Lista obecności Radnych na posiedzeniu LVII sesji VIII kadencji Rady Gminy Darłowo w dniu 27 października 
2022 roku stanowi załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu/ 
 
W sesji udział również wzięli Sołtysi Sołectw Gminy Darłowo. 
 
/Lista obecności Sołtysów Sołectw Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu/  
 

Pan Radosław Głażewski – Wójt Gminy Darłowo; 
Ponadto w sesji udział wzięli: 

Pani Violetta Kolanek – Skarbnik Gminy Darłowo; 
Pani Joanna Stępień – Radca Prawny; 
Pan Tomasz Gondek – Prezes Zarządu GZUP Sp. z o. o. w Krupach; 
Pan Przemysław Pociecha – Komendant Straży Gminnej. 
Pani Izabela Sielska – Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i 
Rolnictwa; 
Pan Rafał Kunysz – Kierownik Referatu Inwestycji, Infrastruktury Technicznej i Gospodarki 
Przestrzennej;  
Pan Bartosz Papierz – Mistrz Polski Juniorów w kickboxingu w formule fullcontackt. 
Pan Grzegorz Kowalski – Trener z Klubu Bałtyk Koszalin.  
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Tuż przed rozpoczęciem dzisiejszej sesji na sali konferencyjnej w obecności wszystkich 
obecnych na sesji pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo wręczył podziękowania 

panu Bartoszowi Papierzowi Mistrzowi Polski Juniorów w kickboxingu w formule 
fullcontackt za osiągniecia sportowe i reprezentowanie Kraju i Gminy Darłowo oraz panu 

Grzegorzowi Kowalskiemu Trenerowi z Klubu Bałtyk Koszalin. 
 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo także wręczył podziękowanie  
panu Henrykowi Ignatowiczowi za zdobycie tytułu Rolnika Roku.  

 
/Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik Nr 3 do niniejszego protokołu/ 

 
Pan Henryk Ignatowicz Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo przystąpił do 

powołania sekretarza obrad dzisiejszej sesji. 
Na Sekretarza obrad powołano Radnego Wiesława Moskwę
W głosowaniu wzięło udział 14 Radnych, głosując: 

. 

13 głosów za, 
0 głosów przeciw, 
1 głos wstrzymujący (Radny Wiesław Moskwa) 

 
Przewodniczący powołał na protokolantkę panią Iwonę Kowalską. 

 
 

Ustalenie  porządku obrad. 
Ad.2.  

Wiceprzewodniczący przypomniał, że proponowany porządek obrad radni otrzymali 
wraz z zawiadomieniami na dzisiejszą sesję.   
 
/Proponowany porządek obrad radni otrzymali wraz z zawiadomieniami na LVII Sesję Rady Gminy Darłowo. 
Porządek obrad wraz z zawiadomieniem stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Wiceprzewodniczący zapytał czy są jeszcze wnioski do porządku obrad?  
Nikt wniosków nie zgłosił.  
 
Wobec braku wniosków Wiceprzewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad 
przyjęciem proponowanego porządku obrad. 
 
W głosowaniu udział wzięło 14 radnych głosując: 
14 głosów za przyjęciem porządku obrad sesji, 
0 głosów przeciw,  
0 głosów wstrzymujących.  
 
Pan Wiceprzewodniczący na podstawie wyników głosowania stwierdził, że porządek sesji 
został przyjęty. 
 
Na tym punkt zakończono. 
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Przyjęcie protokołu z LVI sesji Rady Gminy Darłowo z dnia 29 września 2022 roku.  
Ad. 3.  

 
Wiceprzewodniczący poinformował, że protokół był wyłożony do wglądu w Biurze Rady. 
Nikt nie zgłosił uwag do tego protokołu, wobec czego Przewodniczący Rady Gminy Darłowo 
podpisał ten protokół bez uwag.  
 
Na tym punkt zakończono. 
 
 
 

Informacja Wójta Gminy Darłowo o działalności w okresie między sesjami wraz                        
z podaniem aktualnej sytuacji finansowej Gminy Darłowo. 

Ad. 4. 

 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że wita wszystkich na 

dzisiejszej sesji Rady Gminy. Ostatnia sesja, jaką mieliśmy, odbyła się w dniu 29 września 
2022 roku, więc od tego czasu przedstawi sprawozdanie. Sprawozdanie w całości zostaje 
przekazane do Biura Rady. Pan Wójt powiedział, że wymieni najważniejsze rzeczy jakie od 
tego czasu miały miejsce.  

 
W dniu 30 września 2022 roku odbyła się bardzo ważna  konferencja online z 

Wojewodą Zachodniopomorskim Zbigniewem Boguckim w sprawie dystrybucji jodku 
potasu. Jako cała gmina jesteśmy tutaj zaopatrzeni dla naszych mieszkańców w te tabletki, 
które w razie bardzo przykrej sytuacji będą rozdawane naszym mieszkańcom. Punkty 
wydawania tabletek jodku potasu to są przede wszystkim szkoły i budynek Seniora Plusa, 
więc dokładnie te punkty znajdują się na stronie internetowej Gminy. Oczywiście jeżeli 
dojdzie do takiej sytuacji – ponieważ te tabletki trzeba bardzo szybko podać – będzie bardzo 
dużo informacji o tym, gdzie te tabletki można pobrać. Pan Wójt powiedział, że wystąpił 
jeszcze o dodatkowa pule tych tabletek, gdyż nasza gmina jest gmina specyficzną – mamy 
kuracjuszy na swoim terenie i powinniśmy mieć także zapas tych tabletek dla tych osób 
przebywających w sanatoriach. 

 
W dniach 6 oraz 17 października 2022 roku wójt miał spotkanie z grupą zakupowa 

dotycząca zakupu energii przez gminę, przez samorząd gminy. Okazało się, że w przetargu, 
który został ogłoszony nie wystartowała żadna firma, aczkolwiek ceny zostały zamrożone na 
energię i będziemy mieli podwyżkę około 300 % (trzystu procent). Ta cena będzie blisko 800 
zł za MWh (megawatogodzinę), więc tutaj będzie podwyżka znacząca, bo obecnie mamy 
ponad 300 zł. Będą to koszty bardzo duże, z którymi będziemy musieli się zmierzyć w 
przyszłym roku. Ale tu trzeba myśleć i patrzeć pozytywnie i będziemy stawić temu czoła i 
będziemy musieli nad rozwiązaniami oszczędności. Oszczędności musimy wypracować.  

 
W dniach 6 i 7 października 2022 roku pan wójt uczestniczył w Nadzwyczajnym 

Walnym Zebraniu Stowarzyszenia Gmin Uzdrowiskowych, na którym zostały wybrane nowe 
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władze stowarzyszenia. Stowarzyszenie działa na rzecz wszystkich uzdrowisk w Polsce. 
Gmina Darłowo jest jego członkiem. Bardzo dobre nie tylko spotkanie ale bardzo dobra 
wymiana doświadczeń na temat tego co można w poszczególnych uzdrowiskach robić. 
Bardzo dobre spotkania.  

 
W dniu 13 października 2022 roku pan wójt odbył spotkanie z panią Justyną Osses 

Przewodniczącą Komisji Oświaty, Kultury i Sportu, Dyrektorami szkół i pracownikami szkół 
w sprawie święta Edukacji Narodowej. Wójt wraz z panią radną złożyli życzenia w imieniu 
nas wszystkich dyrektorom jak i wyróżnionym przez dyrektorów pracownikom szkół. 

 
W dniu 20 października 2022 roku na naszym Domu Senior Plus odbył się Europejski 

Dzień Seniora. Pan Wójt powiedział, że mamy grupę bardzo wesołych naszych seniorów, 
gdzie wspólnie z naszą opieką podziękowaliśmy im i życzyliśmy bardzo dużo zdrowia. Było 
to jak zawsze bardzo miłe spotkanie. Seniorzy cieszą się z tego spotkania, że możemy razem 
usiąść i porozmawiać.  

 
W dniu 21 października 2022 roku pan wójt uczestniczył w konferencji z panem 

Zbigniewem Boguckim Wojewodą Zachodniopomorskim w sprawie dystrybucji węgla. 
Obecnie przepisy prawa są procedowane. My złożyliśmy zapotrzebowanie na węgiel i 
zgłosiliśmy akces, tak jak większość gmin, które chcą działać na korzyść swoich 
mieszkańców. Tu czekamy, żeby te przepisy weszły w życie. Zastanawiamy się, czy 
będziemy dystrybuować węgiel przez naszą spółkę, gdzie tu spółka wyraziła taki akces. 
Zastanawiamy się także dystrybuować czy poprzez składy opałowe, bo w dużej mierze składy 
opałowe są przygotowane do tego bo mają sprzęt odpowiedni do dystrybucji węgla. W 
najbliższych dniach zostanie podjęta decyzja w tej określonej sprawie.  
 
Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Darłowo w okresie miedzy sesjami stanowi załącznik nr 5 do 
niniejszego protokołu/ 

 
 
 
Pan wójt przedstawił jeszcze kondycję finansową Gminy Darłowo. Środki do 

dyspozycji na rachunku podstawowym wynoszą 3 325 975,98 zł. Mamy założone lokaty na 
24 000 000,00 zł. Wydatki do poniesienia w najbliższych dniach to jest 2 402 601,02 zł, w 
tym faktury za usługi i zakupy 690 324,64 zł, wynagrodzenia i pochodne pracowników UG, 
świetlic 410 558,48 zł, wynagrodzenia administracji i zapłacenie rachunków w szkołach 
300 000,00 zł, wypłata akcyzy 401 717,90 zł, wynagrodzenia i pochodne nauczycieli w 
szkołach publicznych 600 000,00 zł.   
 
/Kondycja finansowa stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.    
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Informacja Wójta Gminy Darłowo o realizacji uchwał Rady Gminy Darłowo między 
sesjami. 

Ad. 5.  

  
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że na ostatniej sesji, która 

odbyła się w dniu 29 września 2022 roku  Rada Gminy Darłowo podjęła 20 uchwał. 
Wszystkie te uchwały zostały przekazane organom nadzoru czyli Wojewodzie 
Zachodniopomorskiemu i Regionalnej Izbie Obrachunkowej w Koszalinie. Pan Wójt 
powiedział, że wobec przedmiotowych uchwał te dwa organy nadzoru jak wojewoda i RIO 
nie stwierdziły naruszeń prawa, wobec czego uchwały zostały przekazane do kierowników 
referatów i jednostek organizacyjnych w celu realizacji.  
 
/Określenie sposobu realizacji uchwał stanowi załącznik nr 7 do protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono. 
 
 
 
 

Interpelacje Radnych.  
Ad.6. 

 
Pan Wiceprzewodniczący zapytał, czy Radni chcą zgłosić interpelacje?  
Nikt z radnych się nie zgłosił.  
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 

Odpowiedzi na interpelacje i wnioski złożone na LVI sesji oraz w okresie między 
sesjami. 

Ad. 7.  

 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że w okresie miedzy 

sesjami od 29 września 2022 roku radni złożyli 4 interpelacje a sołtysi 8 wniosków. Na 
wszystkie interpelacje i wnioski udzielone zostały odpowiedzi w ustawowym terminie i 
przekazano radnym i sołtysom. 

 
/Określenie sposobu realizacji interpelacji radnych i wniosków sołtysów stanowi załącznik nr 8 do protokołu/ 

 
Na tym punkt zakończono.     
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Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo o działalności w okresie między 
sesjami.  

Ad. 8.  

Pan Henryk Ignatowicz Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo przedstawił 
informację z działalności w okresie między sesjami.  

 
/Informacja Przewodniczącego stanowi załącznik nr 9 do protokołu/ 
 

Na tym punkt zakończono.   
 
 
 

Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo z analizy oświadczeń 
majątkowych.  

Ad. 9.  

Pan Henryk Ignatowicz Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo przedstawił informację z 
analizy oświadczeń majątkowych.  
 
/Informacja Przewodniczącego z analizy oświadczeń majątkowych złożonych przez Radnych 
Przewodniczącemu Rady Gminy Darłowo w terminie do 30 kwietnia 2022 roku stanowi załącznik nr 10 do 
protokołu/ 
 

 
Radny Henryk Noworolnik wyszedł z sali obrad 

 
/Informacja Wojewody Zachodniopomorskiego z analizy oświadczeń majątkowych złożonych przez 
Przewodniczącemu Rady Gminy Darłowo oraz Wójta Gminy Darłowo w terminie do 30 kwietnia 2022 roku 
stanowi załącznik nr 11 do protokołu/ 

 
Radny Henryk Noworolnik wrócił na salę obrad 

 
/Informacja Wójta Gminy Darłowo z analizy oświadczeń majątkowych złożonych przez Sekretarza, Skarbnika, 
osoby wydające decyzje administracyjne w imieniu wójta, kierowników jednostek organizacyjnych, dyrektorów 
i zastępców dyrektorów szkół stanowi załącznik nr 12 do protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.   
 
 
 

TRYBUNA OBYWATELSKA. 
Ad.10.  

 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał czy ktoś chciałby zabrać głos w 

tym punkcie?  
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 Do zabrania głosu w tym punkcie nikt się nie zgłosił.  
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 

Czas dla samorządu. 
Ad.11.  

 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał czy ktoś chciałby zabrać głos w 

tym punkcie? 
W tym punkcie głos zabrali:  
 
Pani Wanda Hańczaryk Sołtys Sołectwa Cisowo powiedziała, że chciała na 

początku przeprosić, że na każdej sesji ma jakieś uwagi.  
 
Wiceprzewodniczący powiedział, że tak się składa, że akurat jak on prowadzi sesję.  
 
Pani Wanda Hańczaryk powiedziała, że niestety to jest jej obowiązek. Mówczyni 

powiedziała, że otrzymała pismo od pana wójta w sprawie kursu autobusu przez Cisowo. Pani 
Sołtys powiedziała, że chyba się źle z wójtem zrozumieli ponieważ prosiła o autobus do 
Cisowa, żeby chociaż raz w tygodniu jechał taki autobus z Darłowa do Cisowa i później aby 
przyjeżdżał tak samo z Darłowa do Cisowa odwożąc ludzi. Pani Wanda Hańczaryk 
powiedziała, że zamiast tego to został dany autobus, który jeździ z Darłowa przez Sławno – 
Kowalewice – Kowalewiczki i przyjeżdża do Cisowa. Pani Sołtys powiedziała, że 
pasażerowie wsiadają o godzinie 10:43 i nie wie o której godzinie wracają. A po południu jest 
autobus o godzinie 16:13. Mówczyni powiedziała, że ludzie się pytają, czy gmina będzie 
dopłacać do kawy i do ciastka jak będą musieli iść do kawiarni, bo tyle godzin siedzieć w 
Darłowie to jest niemożliwością. Pani Sołtys opowiedziała, że starsza kobieta, która mieszka 
w Cisowie a ma córkę w Darłowie, nie doczytała i wsiadła do autobusu i musiała jechać przez 
Sławno, Kowalewice, Kowalewiczki do Cisowa. Pani Sołtys nazwała to nonsensem. 
Następnie zapytała czy nie byłoby lepiej dać jeden busik do Cisowa z Darłowa niż jechać 
okrężną drogą? Mówczyni powiedziała, że to się komuś może wydawać śmieszne ale jej nie 
wydaje się to śmieszne, bo dla niej mieszkańcy w tym ludzie starsi czy nawet młodsi jak coś 
potrzebują żeby zrobić to potrzeba jest to zrobić. Pani Sołtys powiedziała, że autobus został 
dany ale trzeba się zastanowić czy on jest odpowiednio dany, w odpowiednich godzinach a 
nie tylko w ten sposób.  

Pani Wanda powiedziała, że dostała odpowiedź chyba dlatego, że jest dzisiaj sesja, na 
wnioski w sprawie przystanku, w sprawie znaków. Mówczyni powiedziała, że o tym 
wszystkim pisze już od dłuższego czasu i ma wrażenie, że jako sołtys jest niektórym osobom 
zbędna, bo za dużo mówi. Mówczyni powiedziała, że gmina i tak nic nie robi. Następnie 
powiedziała, że przed nią cztery lata była inna sołtys i było identycznie lub jeszcze gorzej. 
Pani Wanda powiedziała, że nie wie dlaczego to Cisowo jest tak zbywane i nic nie jest w nim 
robione oprócz płyt jombo. Poza tym jej zdaniem nic nie jest zrobione.  
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Pani Wanda Hańczaryk powiedziała, że dostała pismo, że w 2021 roku jest 108 000 zł 
przeznaczone na drogę. Mówczyni powiedziała, że nie wie na którą drogę i nie wie gdzie. 
Następnie powiedziała jeszcze inną sytuację o tym, że mieszkaniec do niej zadzwonił i 
poinformował ją, że drzwi ukradli na świetlicy, że kraty ukradli. Mówczyni powiedziała, że 
pierwszy odruch był taki, żeby zadzwonić na policję, bo „złomiarze” jeżdżą i zbierają złom. 
Jednak pani Sołtys zadzwoniła najpierw do świetliczanki zapytać. Świetliczanka 
odpowiedziała jej, że gmina zabrała kratę z drzwi. Pani Wanda zapytała: Jak to jest, że gmina 
może robić o chce na wiosce a sołtys nic o tym nie wie?  

Pani Sołtys powiedziała, że tak samo jest jeśli chodzi o rewitalizację drogi cystersów. 
Mówczyni powiedziała do pana wójta, że wszędzie jest coś robione przy kościołach, na 
wioskach, a w Cisowie niestety nie. Pani Wanda powiedziała, że jest wydana piękna książka 
na temat pozostałości średniowiecznego szlaku cystersów w okolicach Darłowa, w której 
ujęte są wszystkie szlaki i wszystkie kościoły i na pierwszym miejscu jako Droga Cystersów 
to jest właśnie kościół w wiosce Cisowo. Pani Wanda powiedziała, że nie jest absolutnie nic 
robione tak jak by to było złośliwie. Jakby Cisowo było w innej gminie. Pani Wanda 
powiedziała ponownie, że absolutnie nic nie jest robione, a jeśli coś jest zrobione to jest to z 
funduszy sołeckich i gmina nie dopłaca do tego absolutnie nic.  

 
Pan Wójt zapytał panią Wandę, czy pani Wanda mówi teraz o kościele?  
 
Pani Wanda Hańczaryk powiedziała, że o kościołach i o wszystkim. O kościołach 

powiedziała, że pan Kupracz dał a pan Głuszek zrobił dach na kościele za tamtych czasów. 
Mówczyni powiedziała, że wieś postarała się w Ministerstwie o pieniądze na kościół a gmina 
dała sto tysięcy a w tej chwili na kościół nie dostali nawet złotówki.  

 
Pan Wójt powiedział do pani Wandy, że w tym roku na zabytkach jest 

niewykorzystana kwota 50 000 zł i ją przenosimy. Co roku są te kwoty w budżecie 
niewykorzystane. Dlaczego parafia i sołtys nie złożyli wniosku do budżetu Gminy Darłowo o 
to żeby tą dotację na kościół przekazać? 

 
Pani Wanda Hańczaryk zapytała czy pierwszy raz występuje do gminy na temat 

kościoła? Mówczyni powiedziała, że mieli u pana wójta spotkanie i dlaczego pan wójt nie 
powiedział jej, że jest 50 000 zł do wykorzystania? Za trzy dni napisałaby pismo – 
powiedziała.  

 
Pan Wójt powiedział, że wszyscy wiedzą o tym.  
 
Pani Wanda Hańczaryk powiedziała, że to nie jest jej wina, że jest Proboszcz jaki 

jest i nic nie robi.  
Następnie Pani Wanda powiedziała, że wszystkie drogi w Cisowie są z płyt jumbo. 

Drogi do kościoła zabytkowego czy inne to wszystkie są z płyt jumbo. Mówczyni 
powiedziała, że mieszkańcy jeżdżą po gminie i widzą, że są drogi z polbruków, są chodniki. 
Następnie powiedziała, że w Cisowie Dolnym od długiego czasu nie ma lamp. Mówczyni 
powiedziała, że dopiero jak wniosek napisała, to przystanek będzie odmalowany.  
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Pani Sołtys powiedziała, że pokazywała tablice przy świetlicy – świetlica podlega pod 
gminę, nie pod sołectwo. Pani Sołtys powiedziała, że ta tablica ma ponad 24 lata i Cisowo jest 
zaniedbane. Gmina na Cisowie nie robi nic.  

Mówczyni powiedziała, żeby wziąć pług i zaorać Cisowo i będą podatki a Cisowa nie 
będzie na mapie i to będzie najlepsze. Albo niech gmina się zrzeknie Cisowa, bo już nie raz 
miała ofertę z Miasta Darłowo na temat tego, żeby chętnie Cisowo przejęli. Pani Sołtys 
powiedziała, że się na to nie zgadza i mieszkańcy też się nie zgadzają, ale i gmina też się nie 
powinna zgadzać i powinna robić coś po prostu dla Cisowa. Mówczyni powiedziała, że 
Gmina nie robi nic.  

Następnie pani Wanda powiedziała, że teraz czyta, że na innych wioskach są 
przekształcenia, a w Cisowie nie jest nic przekształcone absolutnie. Mówczyni powiedziała, 
że będzie się za każdym razem kłóciła dopóki gmina nie zacznie czegoś robić w Cisowie i 
jakieś pieniądze przeznaczać. Pani Wanda Hańczaryk powiedziała, że będą na sesji awantury 
tak jak robi w tej chwili.  

 
Pan Henryk Ignatowicz Wiceprzewodniczący Rady podziękował Pani Wandzie 

Hańczaryk za głos i powiedział, że to nie są awantury. Ma Pani prawo wypowiadać się. W 
tych kwestiach co prawda dostało się poprzedniej pani Sołtys, Księdzu, Wójtowi a my radni 
jesteśmy szczęśliwi, że póki co nie zostaliśmy zganienie. Wiceprzewodniczący zapytał czy 
pan wójt chce się do tej wypowiedzi odnieść?  

 
Pan Wójt odpowiedział, że nie. Wójt powiedział, że zabierze głos tylko odnośnie 

dotacji na kościoły. Zarówno w Bukowie Morskim jak i w Krupach została wykonana 
dokumentacja z tych środków, która jest bardzo kosztowna. W jakiś sposób stanowią też 
można jako środki własne w innych dotacjach celowych uzyskane z Funduszu Kościelnego 
czy z Urzędu Marszałkowskiego. Ale tą formą inicjatywną Kościoła w Parafiach nie jest wójt. 
Proszę to zrozumieć. Trochę dziwnie to brzmi, że my jako gmina powinniśmy zabiegać o to, 
żeby Parafia złożyła wniosek. Od tego jest Rada Kościelna. Pani Radna działa w Krupach. W 
Barzowicach Ksiądz bardzo dobrze działa. W Bukowie Morskim zostało z tego zrobione. 
Tam, gdzie Ksiądz nie może, czy nie ma zdolności pisania wniosków lub zaangażowania – 
tam przejmuje to Rada Parafialna. To żadna tajemnica, że w budżecie Gminy środki na 
zabytki są. Pan Wójt powiedział, że od początku odkąd jest wójtem w budżecie zapewniamy 
środki na zabytki, które praktycznie co roku były wykorzystywane. W tym roku niestety nie 
są.  

 
Wiceprzewodniczący podziękował mówcy.  
 
Pani Wanda Hańczaryk powiedziała, że przeprasza bardzo, bo w kościół w Cisowie 

to jest zabytek i Gmina powinna na swoim terenie dbać o wszystkie zabytki, ze względu na 
to, ze no niestety to jest ZABYTEK. Pani Wanda powiedziała, że my jesteśmy i zabytki będą 
po nas i niestety to gmina powinna dbać a nie patrzeć na księdza, bo jeden jest taki a drugi 
taki. Mówczyni powiedziała, że jej każdy odpowiada jedno, że to powinien złożyć ksiądz. 
Zresztą u Pana Wójta na ten temat była rozmowa. Mówczyni powiedziała, że Księdza ma się 
takiego jakiego Biskup da, ale Gmina powinna w tym pomagać. Pani Sołtys powiedziała, że 
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do Dąbka (zakładu pogrzebowego) wystąpiła jako sołtys i w odpowiedzi usłyszała, że ona nie 
może występować, bo to tylko ksiądz może, bo to jest parafialne, ale Gmina może pomóc.  

 
Pan Wiceprzewodniczący powiedział, że zaprasza panią Wandę na spotkanie komisji 

takie robocze, bo wtedy będzie można się w jakiś sposób odnieść do tematu, bo z tej 
wypowiedzi, możemy odnieść takie wrażenie, że nic się nie dzieje a nie do końca podzielamy 
Pani opinię tutaj. Przepraszam, ale proszę uczestniczyć w spotkaniach komisji.  

 
Pan Wójt powiedział, że o ile Pani Wanda może obarczać go wszystkimi winami, to 

nie pozwoli, żeby obarczać pracowników urzędu. Pan Wójt powiedział, że mógłby wskazać z 
radnych kogokolwiek, kto uczestniczył w pracach nad dotacjami, pani Karolina 
Wojciechowska czy inni pracownicy naszego urzędu pomagają w wypełnianiu wniosków, 
które czy do Urzędu Marszałkowskiego czy do Funduszu Kościelnego są składane, a nie mają 
tego w zakresie obowiązków i za to im tutaj dodatkowo nie płacimy. Wójt powiedział, że tutaj 
nie ukrywa, że to jest taka krzywdząca opinia na temat pracowników i jest daleki od tego, bo 
ma tę świadomość i wiedzę, że chętnym, którzy się zgłoszą Pani Karolina i inni pracownicy 
pomagają.  

 
Pani Wanda Hańczaryk powiedziała, że do pracowników nie ma nic i pracowników 

bardzo szanuje i miło się jej z nimi współpracuje. Mówczyni powiedziała, że ma pretensje 
tylko do pana wójta i do nikogo więcej. Nie do pracowników tylko do pana wójta ma 
pretensje o to, że Cisowo dla niego jej zdaniem nie istnieje.  

 
Pan Wiceprzewodniczący powiedział, żeby wypowiadając się podchodzić do 

mikrofonu.  
 
Radny pan Bogdan Herbeć powiedział do pana Przewodniczącego, pana Wójta i 

Szanownych Państwa tutaj obecnych, że słyszymy tutaj co sesja o problemach miejscowości 
Cisowo. Słyszymy tutaj o tym, że ta miejscowość jest bardzo dyskryminowana przez pana 
wójta. Pan radny powiedział do pana wójta, że ma taką propozycję, aby wybrać się w teren 
Gminy, przejechać przez to Cisowo i zobaczyć czy rzeczywiście jest tam tak daleko idąca 
dyskryminacja, czy rzeczywiście ta gmina nie robi w tej miejscowości nic. Pan radny prosi o 
takie spotkanie wyjazdowe, jeżeli to jest oczywiście możliwe.  

 
Pan Wójt odpowiedział, że nie ma problemu.  
 
Pani Wanda Hańczaryk powiedziała, że bardzo się cieszy.  
 
Radny pan Mirosław Gałuszkiewicz  powiedział, że chce się wypowiedzieć do tego 

tematu kościelnego. Pan radny będący także sołtysem powiedział, że był 16 lat w Radzie 
Parafialnej w swoim Kościele w Słowinie i tam działali jako Rada Parafialna. Mówca 
powiedział, że teraz jest zmiana tej Rady Parafialnej. Pan Radny powiedział, że też jest 
Sołtysem i go dużo  boli co  się dzieje w jego  Kościele,  ale wie o  tym,  że n ie ma prawa się 
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wtrącać, bo od tego jest Rada Parafialna i ona rządzi. Mówca powiedział, że chociaż go to 
boli, to jako sołtys musi to wytrzymać. Tyle w temacie kościelnym.  
 
Wiceprzewodniczący zapytał czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos w tym punkcie?  
Nikt się już nie zgłosił.  
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
Ad.12.
Rozpatrzenie projektu uchwały sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego dla wsi Domasławice, w gminie Darłowo.                             
Druk Nr 1/2022LVII                                                                         

  

 
/projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla wsi Domasławice, w gminie Darłowo stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu/  
 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały z 
uzasadnieniem i autopoprawką. Pan Wójt powiedział, że jesteśmy po określeniu studium 
uwarunkowań na całą gminę. Wiele było mowy o tym studium i długo się to działo ze 
względu na zmieniające się wówczas przepisy prawne. Prace dotyczące rewitalizacji drugiej 
inwestycji o elektrowniach wiatrowych. Dlatego te studium było przerwane i ponownie w 
jakiś sposób ogłoszone. Przystępujemy powoli do planów przestrzennych tak jak kiedyś 
rozmawialiśmy tu z radnymi, o tym, że plan nie będzie na cała gminę całościowo określony 
gdyż musimy to rozłożyć na etapy, bo po prostu w gminie nie będzie takich możliwości 
finansowych, żeby ten plan jednorazowo po prostu wykonać. Dlatego mamy określone środki 
budżetowe i wykonujemy. W pierwszej kolejności przystępujemy do zwartych terenów 
budowlanych ale i także do tych terenów później, które będą w następnych planach, które są 
określone pod energetykę odnawialną, głownie w studium przeznaczone jako farmy 
fotowoltaiczne.  

Pierwszym z takich planów z autopoprawką jest zwarty teren budowlany 
miejscowości Domasławice w Gminie Darłowo. Załącznik jest poprawiony do tego zwartego 
terenu, który stanowi także kontynuację do tego zwartego terenu. Został określony dodatkowy 
teren, w sumie 169 ha. Na komisjach zostało to dokładnie przedstawione.  

 
/projekt uchwały z uwzględnioną autopoprawką w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla wsi Domasławice, w gminie Darłowo stanowi załącznik nr 14 do 
niniejszego protokołu/  
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia

 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna z 
autopoprawką.  
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/Opinia Komisji Budżetu do projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla wsi Domasławice, w gminie Darłowo stanowi załącznik nr 15 do 
niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan Radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia

 

 komisji 
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna z autopoprawką.  

/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla wsi Domasławice, w gminie Darłowo stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan Wiceprzewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Wiceprzewodniczący zamknął dyskusję.  
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały 
w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla wsi Domasławice, w gminie Darłowo wraz z autopoprawką: 
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych.  
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Wiceprzewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących  
podjęła

 

 uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla wsi Domasławice, w gminie Darłowo. 

/Uchwała Nr LVII.565.2022 Rady Gminy Darłowo w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla wsi Domasławice, w gminie Darłowo stanowi załącznik nr 17 do 
niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono. 
 
 
 
Ad.13.
Rozpatrzenie projektu uchwały sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego dla nieruchomości rolnych zlokalizowanych                   
w obrębach Domasławice, Zagórzyn i Rusko, w gminie Darłowo. Druk Nr 2/2022LVII                                                                         

  

 



Strona 13 z 46 
 

/projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla nieruchomości rolnych zlokalizowanych w obrębach Domasławice, Zagórzyn i Rusko, w 
gminie Darłowo stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu/  
 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały z 
uzasadnieniem. Pan Wójt powiedział, że uchwała była prezentowana na komisjach Rady 
Gminy. Chodzi o tereny w tych obrębach geodezyjnych przeznaczone pod OZE, czyli pod 
fotowoltaikę.  

 
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Budżetu do projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla nieruchomości rolnych zlokalizowanych w obrębach Domasławice, 
Zagórzyn i Rusko, w gminie Darłowo stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan Radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia

 

 komisji 
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla nieruchomości rolnych zlokalizowanych w obrębach Domasławice, Zagórzyn i Rusko, w 
gminie Darłowo stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan Wiceprzewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Wiceprzewodniczący zamknął dyskusję.  
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały 
w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla nieruchomości rolnych zlokalizowanych w obrębach Domasławice, 
Zagórzyn i Rusko, w gminie Darłowo: 
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych.  
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Wiceprzewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących  
podjęła uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla nieruchomości rolnych zlokalizowanych w 
obrębach Domasławice, Zagórzyn i Rusko, w gminie Darłowo. 
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/Uchwała Nr LVII.566.2022 Rady Gminy Darłowo w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla nieruchomości rolnych zlokalizowanych w obrębach Domasławice, 
Zagórzyn i Rusko, w gminie Darłowo stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono. 
 
 
 
Ad.14.
Rozpatrzenie projektu uchwały sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego dla obszarów zabudowy w obrębach 
Gleźnowo, Dobiesław i Wiekowice, w gminie Darłowo. Druk Nr 3/2022LVII                                                                         

  

 
/projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla obszarów zabudowy w obrębach Gleźnowo, Dobiesław i Wiekowice, w gminie Darłowo 
stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu/  
 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały z 
uzasadnieniem. Pan Wójt powiedział, że tu nie ma autopoprawki. Chodzi o zwartą zabudowę 
mieszkaniową w obrębach Gleźnowo, Dobiesław i Wiekowice w Gminie Darłowo. Druk był 
przedstawiony na komisjach zgodnie z zakresem określonym w załączniku do niniejszej 
uchwały.  

 
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Budżetu do projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla obszarów zabudowy w obrębach Gleźnowo, Dobiesław i Wiekowice, w 
gminie Darłowo stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan Radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia

 

 komisji 
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla obszarów zabudowy w obrębach Gleźnowo, Dobiesław i Wiekowice, w gminie Darłowo 
stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan Wiceprzewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Wiceprzewodniczący zamknął dyskusję.  
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W związku z brakiem głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały 
w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla obszarów zabudowy w obrębach Gleźnowo, Dobiesław i Wiekowice, w 
gminie Darłowo: 
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych.  
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Wiceprzewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących  
podjęła

 

 uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla obszarów zabudowy w obrębach Gleźnowo, 
Dobiesław i Wiekowice, w gminie Darłowo.  

/Uchwała Nr LVII.567.2022 Rady Gminy Darłowo w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla obszarów zabudowy w obrębach Gleźnowo, Dobiesław i Wiekowice, w 
gminie Darłowo stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono. 
 
 
 
 
 
Ad.15.
Rozpatrzenie projektu uchwały sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego dla nieruchomości rolnych zlokalizowanych                 
w obrębach Gleźnowo, Dobiesław i Wiekowice, w gminie Darłowo. Druk Nr 4/2022LVII                                                                         

  

 
/projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla nieruchomości rolnych zlokalizowanych w obrębach Gleźnowo, Dobiesław i Wiekowice, w 
gminie Darłowo stanowi załącznik nr 26 do niniejszego protokołu/  
 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały z 
uzasadnieniem. Pan Wójt powiedział, że uchwała była prezentowana na komisjach Rady 
Gminy. Chodzi o tereny rolne na których określono w studium tereny z energią odnawialną. 
Chodzi o fotowoltaikę w obrębach Gleźnowo, Dobiesław i Wiekowice w Gminie Darłowo 
zgodnie z załącznikiem graficznym do niniejszej uchwały. 

 
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  
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/Opinia Komisji Budżetu do projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla nieruchomości rolnych zlokalizowanych w obrębach Gleźnowo, 
Dobiesław i Wiekowice, w gminie Darłowo stanowi załącznik nr 27 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan Radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia

 

 komisji 
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla nieruchomości rolnych zlokalizowanych w obrębach Gleźnowo, Dobiesław i Wiekowice, w 
gminie Darłowo stanowi załącznik nr 28 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Wiceprzewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Wiceprzewodniczący zamknął dyskusję.  
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały 
w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla nieruchomości rolnych zlokalizowanych w obrębach Gleźnowo, 
Dobiesław i Wiekowice, w gminie Darłowo: 
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych.  
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Wiceprzewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących  
podjęła

 

 uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla nieruchomości rolnych zlokalizowanych w 
obrębach Gleźnowo, Dobiesław i Wiekowice, w gminie Darłowo.  

/Uchwała Nr LVII.568.2022 Rady Gminy Darłowo w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla nieruchomości rolnych zlokalizowanych w obrębach Gleźnowo, 
Dobiesław i Wiekowice, w gminie Darłowo stanowi załącznik nr 29 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono. 
 
 
 
Ad.16.
Rozpatrzenie projektu uchwały sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 
przesyłu. Druk Nr 5/2022LVII                                                                         

  

 



Strona 17 z 46 
 

/projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu stanowi załącznik nr 30 do 
niniejszego protokołu/  
 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały z 
uzasadnieniem. Pan Wójt powiedział, że chodzi ustanowienie przesyłu w działkach gminnych 
numer 108/4, 2/6, 2/7 w obrębie ewidencyjnym Dąbki w związku z położeniem światłowodu 
przez firmę Światłowód Inwestycje Sp. z o. o.   
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Budżetu do projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu 
stanowi załącznik nr 31 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia

 

 komisji 
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu stanowi załącznik 
nr 32 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan radny Henryk Noworolnik Przewodniczący Komisji Uzdrowiskowej powiedział, że 
opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Uzdrowiskowej w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu stanowi 
załącznik nr 33 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan Wiceprzewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Wiceprzewodniczący zamknął dyskusję.  
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały 
w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu: 
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych.  
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Wiceprzewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących  
podjęła
 

 uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu.  
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/Uchwała Nr LVII.569.2022 Rady Gminy Darłowo w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 
przesyłu stanowi załącznik nr 34 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono. 
 
 
 
 
Ad.17.
Rozpatrzenie projektu uchwały sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 
przesyłu. Druk Nr 6/2022LVII                                                                         

  

 
/projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu stanowi załącznik nr 35 do 
niniejszego protokołu/  

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały z 
uzasadnieniem. Pan Wójt powiedział, że chodzi o projektowana siec energetyczną w działce 
gminnej nr 117/4 w obrębie Zakrzewo. Tutaj jest 67 metrów bieżących służebności.  

 
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Budżetu do projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu 
stanowi załącznik nr 36 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan Radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia

 

 komisji 
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu stanowi załącznik 
nr 37 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Wiceprzewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Wiceprzewodniczący zamknął dyskusję.  
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały 
w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu: 
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych.  
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Wiceprzewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
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0 głosach wstrzymujących  
podjęła
 

 uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu.  

/Uchwała Nr LVII.570.2022 Rady Gminy Darłowo w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 
przesyłu stanowi załącznik nr 38 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono. 
 
 
 
Ad.18.
Rozpatrzenie projektu uchwały sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 
przesyłu. Druk Nr 7/2022LVII                                                                         

  

 
/projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu stanowi załącznik nr 39 do 
niniejszego protokołu/  
 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały z 
uzasadnieniem. Pan Wójt powiedział, że tu jest bardzo podobna uchwała. Tym razem dotyczy 
miejscowości Wicie. To jest służebność w działce 7/4 na wniosek także Energa Operator.  

 
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Budżetu do projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu 
stanowi załącznik nr 40 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan Radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia

 

 komisji 
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu stanowi załącznik 
nr 41 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan Wiceprzewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Wiceprzewodniczący zamknął dyskusję.  
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały 
w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu: 
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych.  
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
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Na podstawie wyników głosowania Wiceprzewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących  
podjęła
 

 uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu.  

/Uchwała Nr LVII.571.2022 Rady Gminy Darłowo w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 
przesyłu stanowi załącznik nr 42 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono. 
 
 
Ad.19.
Rozpatrzenie projektu uchwały sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 
przesyłu. Druk Nr 8/2022LVII                                                                         

  

 
/projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu stanowi załącznik nr 43 do 
niniejszego protokołu/  
 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały z 
uzasadnieniem. Pan Wójt powiedział, że tutaj będzie kładziony światłowód na wniosek firmy 
Asta Net. Służebność ma być określona na działkach w Kowalewicach o numerach 114, 
130/9, 131/7, 131/9, 143, 182/4.  
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Budżetu do projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu 
stanowi załącznik nr 44 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan Radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia

 

 komisji 
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu stanowi załącznik 
nr 45 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Wiceprzewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Wiceprzewodniczący zamknął dyskusję.  
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały 
w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu: 
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Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych.  
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Wiceprzewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących  
podjęła
 

 uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu.  

/Uchwała Nr LVII.572.2022 Rady Gminy Darłowo w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 
przesyłu stanowi załącznik nr 46 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono. 
Ad.20.
Rozpatrzenie projektu uchwały sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 
przesyłu. Druk Nr 9/2022LVII                                                                         

  

 
/projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu stanowi załącznik nr 47 do 
niniejszego protokołu/  
 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały z 
uzasadnieniem. Pan Wójt powiedział, że służebność tym razem w Porzeczu także na potrzeby 
położenia internetu przez firmę Asta Net na działce nr 61.  

 
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Budżetu do projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu 
stanowi załącznik nr 48 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan Radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia

 

 komisji 
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu stanowi załącznik 
nr 49 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan radny Henryk Noworolnik Przewodniczący Komisji Uzdrowiskowej powiedział, że 
opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Uzdrowiskowej w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu stanowi 
załącznik nr 50 do niniejszego protokołu/ 
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Pan Wiceprzewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Wiceprzewodniczący zamknął dyskusję.  
 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały 
w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu: 
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych.  
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Wiceprzewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących  
podjęła
 

 uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu.  

/Uchwała Nr LVII.573.2022 Rady Gminy Darłowo w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 
przesyłu stanowi załącznik nr 51 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono. 
 
 
 
 
Ad. 21.
Rozpatrzenie projektu uchwały sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 
przesyłu. Druk Nr 10/2022LVII                                                                         

  

 
/projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu stanowi załącznik nr 52 do 
niniejszego protokołu/  
 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały z 
uzasadnieniem. Pan Wójt powiedział, że tu jest analogiczna sytuacja, tym razem w 
miejscowości Rusko na rzecz potrzeby położenia internetu. Służebność określona na 
działkach nr 98/7, 98/5, 98/4, 104/6, 196, 195, 197, 191, 192/1, 84/17.  

 
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Budżetu do projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu 
stanowi załącznik nr 53 do niniejszego protokołu/ 
 



Strona 23 z 46 
 

 
Pan Radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia

 

 komisji 
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu stanowi załącznik 
nr 54 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan Wiceprzewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Wiceprzewodniczący zamknął dyskusję.  
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały 
w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu: 
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych.  
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Wiceprzewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących  
podjęła
 

 uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu.  

/Uchwała Nr LVII.574.2022 Rady Gminy Darłowo w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 
przesyłu stanowi załącznik nr 55 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono. 
 
 
 
 
Ad.22.
Rozpatrzenie projektu uchwały sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 
przesyłu. Druk Nr 11/2022LVII                                                                         

  

 
/projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu stanowi załącznik nr 56 do 
niniejszego protokołu/  
 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały z 
uzasadnieniem. Pan Wójt powiedział, że sytuacja także analogiczna dla firmy Asta Net 
kładącej internet. Chodzi o działki w Kopań, działki gminne i to są drogi, Działki nr 313, 319, 
320, 332, 334.  
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Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Budżetu do projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu 
stanowi załącznik nr 57 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan Radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia

 

 komisji 
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu stanowi załącznik 
nr 58 do niniejszego protokołu/ 
Pan Wiceprzewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Wiceprzewodniczący zamknął dyskusję.  
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały 
w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu: 
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych.  
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Wiceprzewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących  
podjęła
 

 uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu  

/Uchwała Nr LVII.575.2022 Rady Gminy Darłowo w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 
przesyłu stanowi załącznik nr 59 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono. 
 
 
 
Ad.23.
Rozpatrzenie projektu uchwały sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 
przesyłu. Druk Nr 12/2022LVII                                                                         

  

 
/projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu stanowi załącznik nr 60 do 
niniejszego protokołu/  
 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały z 
uzasadnieniem. Pan Wójt powiedział, że służebność jest także pod światłowód przez firmę 
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Asta Net. Chodzi o miejscowość Gleźnowo o następujące działki ewidencyjne: 71, 70/8, 
70/10, 73/4, 81, 88, 95, 114, 154, 142/2, 143/2, 110, 127/1. 

 
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Budżetu do projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu 
stanowi załącznik nr 61 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan Radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia

 

 komisji 
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu stanowi załącznik 
nr 62 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan Wiceprzewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Wiceprzewodniczący zamknął dyskusję.  
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały 
w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu: 
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych.  
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Wiceprzewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących  
podjęła
 

 uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu.  

/Uchwała Nr LVII.576.2022 Rady Gminy Darłowo w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 
przesyłu stanowi załącznik nr 63 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono. 
 
 
 

Wiceprzewodniczący ogłosił pięciominutową przerwę w obradach dzisiejszej sesji. 
Po przerwie w sesji uczestniczyło 13 Radnych. 

Chwilowo nieobecny był radny Henryk Noworolnik.  
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Radny Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady był nieobecny.  
 
 
Ad.24.
Rozpatrzenie projektu uchwały sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie części 
nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo. Druk Nr 13/2022LVII                                                                         

  

 
/projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie części nieruchomości stanowiącej własność 
Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 64 do niniejszego protokołu/  
 

Radny Henryk Noworolnik wszedł na salę obrad. 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały z 

uzasadnieniem. Pan Wójt powiedział, że tym razem chodzi o dzierżawę na wniosek 
dotychczasowego dzierżawcy. Chcielibyśmy tu poddać głosowaniu uchwałę, w której 
wyrażamy zgodę na dzierżawę działki nr 39/45 o powierzchni 40 m2 na okres 5 lat. Pan Wójt 
powiedział do pani Sołtys Dąbek Ewy Szymachy, że tu właśnie o tę działkę chodzi ale dla 
dotychczasowego dzierżawcy. Pan wójt prosi o pozytywne rozpatrzenie.  

 
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Budżetu do projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie części 
nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 65 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan Radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia

 

 komisji 
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie części nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 66 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan radny Henryk Noworolnik Przewodniczący Komisji Uzdrowiskowej powiedział, że 
opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Uzdrowiskowej w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie części nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 67 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan Wiceprzewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Wiceprzewodniczący zamknął dyskusję.  
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W związku z brakiem głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały 
w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie części nieruchomości stanowiącej własność 
Gminy Darłowo: 
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych.  
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Wiceprzewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących  
podjęła

 

 uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie części nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Darłowo.  

/Uchwała Nr LVII.577.2022 Rady Gminy Darłowo w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie części 
nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 68 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono. 
 
 
 
 
Ad.25.
Rozpatrzenie projektu uchwały sprawie określenia zasad przyznawania stypendiów                    
w ramach Lokalnego programu wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży                       
w Gminie Darłowo. Druk Nr 14/2022LVII                                                                         

  

 
/projekt uchwały w sprawie określenia zasad przyznawania stypendiów w ramach Lokalnego programu 
wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży w Gminie Darłowo stanowi załącznik nr 69 do niniejszego 
protokołu/  
 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały z 
uzasadnieniem. Pan Wójt powiedział, że Lokalny program wspierania dzieci uzdolnionych w 
Gminie Darłowo został zaskarżony tak jak w innych gminach przez prokuraturę. Poprawiamy 
zgodnie z zaleceniami ten program i przedstawiamy Państwu te zasady, które w sumie są 
niezmienne i dotyczą wysokości stypendium, kwot, zakresu średnich jakie uzyskują 
Zmienione jest tylko to, że mogą występować dzieci ze średnią co najmniej 4,75. W starym 
programie mieliśmy do tego plus zachowanie odpowiednie a teraz nie możemy brać pod 
uwagę tego zachowania. Zachowanie odpowiednie w sensie bardzo dobrego, odpowiednio. 
Wniosek o stypendium mogą także składać rodzice do dyrektora szkoły. To jest taki 
dodatkowy zapis, który też na wniosek prokuratury został zawarty w uchwale.  

 
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  
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/Opinia Komisji Budżetu do projektu uchwały w sprawie określenia zasad przyznawania stypendiów w ramach 
Lokalnego programu wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży w Gminie Darłowo stanowi załącznik 
nr 70 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pani Radna Justyna Osses Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu 
powiedziała, że opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Oświaty w sprawie określenia zasad przyznawania stypendiów w ramach Lokalnego programu 
wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży w Gminie Darłowo stanowi załącznik nr 71 do niniejszego 
protokołu/ 
 
 
Pan Wiceprzewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Wiceprzewodniczący zamknął dyskusję.  
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały 
w sprawie określenia zasad przyznawania stypendiów w ramach Lokalnego programu 
wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży w Gminie Darłowo: 
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych.  
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Wiceprzewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących  
podjęła

 

 uchwałę w sprawie określenia zasad przyznawania stypendiów w ramach 
Lokalnego programu wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży w Gminie 
Darłowo. 

/Uchwała Nr LVII.578.2022 Rady Gminy Darłowo w sprawie określenia zasad przyznawania stypendiów                    
w ramach Lokalnego programu wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży w Gminie Darłowo 
stanowi załącznik nr 72 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono. 
 
 
 
 
Ad.26.
Rozpatrzenie projektu uchwały sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta 
przyjmowanej jako podstawa obliczania podatku rolnego na obszarze Gminy Darłowo 
w 2023 roku. Druk Nr 15/2022LVII                                                                         
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/projekt uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa obliczania podatku 
rolnego na obszarze Gminy Darłowo w 2023 roku stanowi załącznik nr 73 do niniejszego protokołu/  
 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały z 
uzasadnieniem. Pan Wójt powiedział, że przechodzimy do stawek podatkowych w celu 
określenia budżetu na przyszły rok. Dla zarówno gospodarstw domowych jaki samorządów, 
czy przedsiębiorców są to ciężkie czasy. Maksymalne stawki, które zostały w rozporządzeniu 
podane, które może samorząd podjąć są w stosunku do poprzedniego roku wyższe o prawie 
12 %. W związku z tym, że koszty działalności także samorządu są wzrastają, aczkolwiek 
wspólnie z radnymi rozmawialiśmy długo o tych stawkach analizując te poszczególne stawki 
podatkowe. Chcielibyśmy na tyle sprostać wyzwaniom także w przyszłości finansowym 
gminy, że zdecydowaliśmy się żeby naszych mieszkańców w jakiś określony sposób najmniej 
dotknęły podwyżki podatków.  

Między innymi jednym z pierwszych, który musimy podjąć jest podatek rolny. 
Obniżamy podatek rolny na 2023 rok określając cenę skupu jednego q żyta. W informacji w 
celu określenia 1 ha to jest 2,5 q żyta. Także obniżamy cenę do kwoty 60,00 zł. Przy czym 
maksymalna kwota podana przez GUS wynosi około 74,00 zł.  

 
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Budżetu do projektu uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako 
podstawa obliczania podatku rolnego na obszarze Gminy Darłowo w 2023 roku stanowi załącznik nr 74 do 
niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan Radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia

 

 komisji 
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa 
obliczania podatku rolnego na obszarze Gminy Darłowo w 2023 roku stanowi załącznik nr 75 do niniejszego 
protokołu/ 
 
 
Pan radny Henryk Noworolnik Przewodniczący Komisji Uzdrowiskowej powiedział, że 
opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Uzdrowiskowej w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa 
obliczania podatku rolnego na obszarze Gminy Darłowo w 2023 roku stanowi załącznik nr 76 do niniejszego 
protokołu/ 
 
Pan Wiceprzewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
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Pan Wiceprzewodniczący zamknął dyskusję.  
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały 
w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa obliczania 
podatku rolnego na obszarze Gminy Darłowo w 2023 roku: 
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych.  
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Wiceprzewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących  
podjęła

 

 uchwałę w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako 
podstawa obliczania podatku rolnego na obszarze Gminy Darłowo w 2023 roku.  

/Uchwała Nr LVII.579.2022 Rady Gminy Darłowo w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej 
jako podstawa obliczania podatku rolnego na obszarze Gminy Darłowo w 2023 roku stanowi załącznik nr 77 do 
niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono. 
 
 
 
 
Ad.27.
Rozpatrzenie projektu uchwały sprawie ustalenia stawek podatku od nieruchomości, 
zwolnień od tego podatku oraz poboru podatku w drodze inkasa. Druk Nr 16/2022LVII                                                                         

  

 
/projekt uchwały w sprawie ustalenia stawek podatku od nieruchomości, zwolnień od tego podatku oraz poboru 
podatku w drodze inkasa stanowi załącznik nr 78 do niniejszego protokołu/  
 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały z 
uzasadnieniem i autopoprawką. Pan Wójt powiedział, że odnośnie zwolnień i procent 
inkasentów nic się nie zmieniło. Zmieniły się troszeczkę stawki podatkowe. 

 Podatek 1) od gruntów:  
a) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej ze względu na sposób 

zakwalifikowania w ewidencji gruntów i budynków 1,00 zł od 1 m2 powierzchni.  
(Tu maksymalna stawka jest podana w rozporządzeniu wynosi 1,16 zł,. Dotychczas 

mieliśmy 0,95 zł) 
b) pod wodami powierzchniowymi stojącymi lub wodami powierzchniowymi 

płynącymi jezior i zbiorników sztucznych (tu proponujemy stawkę maksymalną bo u nas tych 
wód powierzchniowych nie ma a dostajemy rekompensatę) 5,79 zł od 1 ha powierzchni;  

c) pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności 
pożytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego 0,50 zł od 1 m2 powierzchni. 
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(Taka stawka też była w tamtym roku. Maksymalna stawka w rozporządzeniu wynosi 0,61 zł, 
a my pozostajemy na stawce zeszłorocznej). 

d) niezabudowanych objętych obszarem rewitalizacji, o którym mowa w ustawie z 
dnia 9 października 2015 roku o rewitalizacji i położonych na terenach, dla których 
miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego przewiduje przeznaczenie pod zabudowę 
mieszkaniową, usługową, albo zabudowę o przeznaczeniu mieszkalnym obejmującym 
wyłącznie te rodzaje zabudowy, jeżeli do dnia wejścia w życie tego planu w odniesieniu do 
tych gruntów upłynął okres 4 lat, a w tym czasie nie zakończono budowy zgodnie z 
przepisami prawa budowlanego 0,50 zł od 1m2; 

2) od budynków lub ich części:  
a) mieszkalnych 0,80 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej. (Tu niezmiennie pozostajemy 

przy stawce jaką mieliśmy w tamtym roku, natomiast GUS określił stawkę 1,00 zł). 
b) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz budynków 

mieszkalnych lub ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej 25,40 zł od 1 
m2 powierzchni użytkowej. (Maksymalna stawka GUS wynosi 28,78 zł. Dotychczas mieliśmy 
stawkę 24,00 zł. Tu proponujemy wzrost tej stawki o 5,6 % i wynosi to 25,40 zł).  

c) zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu 
kwalifikowanym materiałem siewnym 13,47 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej. (To jest 
maksymalna stawka bo u nas takiej działalności nie ma na terenie gminy).  

d) związanych z udzielaniem świadczeń zdrowotnych w rozumieniu przepisów o 
działalności leczniczej, zajętych przez podmioty udzielające tych świadczeń 5,87 zł od 1 m2 
powierzchni użytkowej. (Tu proponujemy stawkę maksymalną. W ubiegłym roku mieliśmy 
stawkę 5,25 zł i jest to stawka obniżona ze względu na prowadzenie u nas działalności 
uzdrowiskowej, gdzie normalna stawka podatku jest 25,40 zł. Także jest to duże zwolnienie 
ustawowe stawki). 

e) pozostałych w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności 
pożytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego 7,50 zł od 1 m2 powierzchni 
użytkowej rocznie; (To jest od naszych budynków gospodarczych dla osób fizycznych od 
metra kwadratowego. Taką stawkę mieliśmy rok temu, przy czym maksymalna stawka, którą 
gmina mogłaby określić wynosi 9,71 zł). 

f) budynków letniskowych (budynków rekreacji indywidualnej) 9,71 zł

3) od budowli 2 % ich wartości.  

 od 1 m2 

powierzchni użytkowej rocznie. (Tu jest autopoprawka. Dajemy stawkę maksymalną).  

 
Pan Wójt powiedział, że tak jak już wskazał wcześniej, zwolnienia są określone tak 

jak w uchwale i są niezmienne od tamtego roku a także procent inkasa.  
Pan wójt powiedział, że chciałby jeszcze wspomnieć, ze nie będzie uchwały o opłacie 

miejscowej i uzdrowiskowej. Te opłaty pozostają niezmienne w stosunku do ubiegłego roku 
dlatego nie przewidujemy tu uchwał w tym zakresie.  

 
/projekt uchwały z autopoprawką w sprawie ustalenia stawek podatku od nieruchomości, zwolnień od tego 
podatku oraz poboru podatku w drodze inkasa stanowi załącznik nr 79 do niniejszego protokołu/  
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Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia

 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna z 
autopoprawką.  

/Opinia Komisji Budżetu do projektu uchwały w sprawie ustalenia stawek podatku od nieruchomości, zwolnień 
od tego podatku oraz poboru podatku w drodze inkasa stanowi załącznik nr 80 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan Radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia

 

 komisji 
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna wraz z autopoprawką.  

/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie ustalenia stawek podatku od nieruchomości, zwolnień od tego podatku 
oraz poboru podatku w drodze inkasa stanowi załącznik nr 81 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan radny Henryk Noworolnik Przewodniczący Komisji Uzdrowiskowej powiedział, że 
opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna wraz z autopoprawką.  

/Opinia Komisji Uzdrowiskowej w sprawie ustalenia stawek podatku od nieruchomości, zwolnień od tego 
podatku oraz poboru podatku w drodze inkasa stanowi załącznik nr 82 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan Wiceprzewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Wiceprzewodniczący zamknął dyskusję.  
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały 
w sprawie ustalenia stawek podatku od nieruchomości, zwolnień od tego podatku oraz poboru 
podatku w drodze inkasa: 
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych.  
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Wiceprzewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących  
podjęła

 

 uchwałę w sprawie ustalenia stawek podatku od nieruchomości, zwolnień od 
tego podatku oraz poboru podatku w drodze inkasa.  

/Uchwała Nr LVII.580.2022 Rady Gminy Darłowo w sprawie ustalenia stawek podatku od nieruchomości, 
zwolnień od tego podatku oraz poboru podatku w drodze inkasa stanowi załącznik nr 83 do niniejszego 
protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono. 
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Ad.28.
Rozpatrzenie projektu uchwały sprawie zmiany uchwały Nr XXXII.326.2021 Rady 
Gminy Darłowo z dnia 16 lutego 2021 roku w sprawie opłaty targowej.                                         
Druk Nr 17/2022LVII                                                                         

  

 
/projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXII.326.2021 Rady Gminy Darłowo z dnia 16 lutego 2021 
roku w sprawie opłaty targowej stanowi załącznik nr 84 do niniejszego protokołu/  
 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały z 
uzasadnieniem. Pan Wójt powiedział, że jeżeli chodzi o kwestię opłaty targowej zmieniamy 
stawkę maksymalną na kwotę maksymalną podaną w rozporządzeniu i zawsze mieliśmy 
kwotę maksymalną w opłacie targowej na poziomie najwyższym. To jest na kwotę 953,38 zł. 
Powyżej 20 m2 2,00 zł z 1 m2 nie więcej niż 953,38 zł.   

 
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Budżetu do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXII.326.2021 Rady Gminy 
Darłowo z dnia 16 lutego 2021 roku w sprawie opłaty targowej stanowi załącznik nr 85 do niniejszego 
protokołu/ 
 
 
Pan Radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia

 

 komisji 
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie zmiany uchwały Nr XXXII.326.2021 Rady Gminy Darłowo z dnia 16 
lutego 2021 roku w sprawie opłaty targowej stanowi załącznik nr 86 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan radny Henryk Noworolnik Przewodniczący Komisji Uzdrowiskowej powiedział, że 
opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Uzdrowiskowej w sprawie zmiany uchwały Nr XXXII.326.2021 Rady Gminy Darłowo z dnia 
16 lutego 2021 roku w sprawie opłaty targowej stanowi załącznik nr 87 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan Wiceprzewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Wiceprzewodniczący zamknął dyskusję.  
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W związku z brakiem głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały 
w sprawie zmiany uchwały Nr XXXII.326.2021 Rady Gminy Darłowo z dnia 16 lutego 2021 
roku w sprawie opłaty targowej: 
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych.  
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Wiceprzewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących  
podjęła

 

 uchwałę w sprawie zmiany uchwały Nr XXXII.326.2021 Rady Gminy Darłowo z 
dnia 16 lutego 2021 roku w sprawie opłaty targowej.  

/Uchwała Nr LVII.581.2022 Rady Gminy Darłowo w sprawie zmiany uchwały Nr XXXII.326.2021 Rady 
Gminy Darłowo z dnia 16 lutego 2021 roku w sprawie opłaty targowej stanowi załącznik nr 88 do niniejszego 
protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono. 
 
 
 
 
Ad.29.
Rozpatrzenie projektu uchwały sprawie określenia wysokości stawek podatku od 
środków transportowych. Druk Nr 18/2022LVII                                                                         

  

 
/projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych stanowi załącznik 
nr 89 do niniejszego protokołu/  
 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały z 
uzasadnieniem. Pan Wójt powiedział, że druk jest bardzo skomplikowany ze względu na 
tabelki, które są w druku. Autopoprawka dotyczy uzasadnienia, w którym podano minimalne 
stawki. My jako Gmina Darłowo mamy bardzo niskie stawki podatku od środków 
transportowych. Zwiększamy je tez o około 5,6 % w stosunku do roku poprzedniego, ale na 
przykład po zmianach one wychodzą – wójt podał trzy przykłady – w następujący sposób:  

Jeżeli tu dla samochodów ciężarowych, o których mowa w art. 8 pkt 1 ustawy o 
podatkach i opłatach lokalnych, o dopuszczalnej masie całkowitej: 

a) powyżej 3,5 tony do 5,5 tony włącznie mamy stawkę 720,00 zł na rok następny, to 
maksymalna stawka podana w obwieszczeniu Ministra Finansów wynosi 1020,00 
zł.  

b) powyżej 5,5 tony do 9 ton włącznie mamy stawkę 1020,00 zł na 2023 rok to w 
obwieszczeniu MF maksymalna stawka wynosi 1701,00 zł. 

c) powyżej 9 ton do poniżej 12 ton stawka wynosi u nas 1452,00 zł, to maksymalna 
stawka podana w obwieszczeniu wynosi 2042,00 zł.  
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Pan wójt powiedział, że zawsze w gminie też ta stawka była poniżej kwot i jest to też 
pomoc dla środków transportowych, dla przedsiębiorców prowadzących i mających jakieś 
samochody, ale i też dla transportu zbiorowego.  

 
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Budżetu do projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 
transportowych stanowi załącznik nr 90 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan Radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia

 

 komisji 
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych 
stanowi załącznik nr 91 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan Wiceprzewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Wiceprzewodniczący zamknął dyskusję.  
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały 
w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych: 
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych.  
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Wiceprzewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących  
podjęła

 

 uchwałę w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 
transportowych.  

/Uchwała Nr LVII.582.2022 Rady Gminy Darłowo w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 
transportowych stanowi załącznik nr 92 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono. 
 
 
 
Ad.30.  
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Rozpatrzenie projektu uchwały sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2022 rok. 
Druk Nr 19/2022LVII                                                                         
 
/projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2022 rok stanowi załącznik nr 93 do 
niniejszego protokołu/  
  
 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały z 
uzasadnieniem i autopoprawką. Pan Wójt powiedział, że zwiększamy/zmniejszamy dochody 
o wpływy z tytułu:  
1. Udziałów we wpływach podatku dochodowego od osób fizycznych 2 888 418,57 zł. 
2. Dodatkowo zwiększamy dochody i wydatki w ramach Funduszu Pomocy Uchodźcom z 

Ukrainy za nadawanie nr PESEL 199,37 zł.  
3. Zmniejszamy dochody w podatku od nieruchomości osoby prawne o kwotę 866 000,00 zł.  
Zwiększamy wydatki z przeznaczeniem na:  
1. Dotację dla Spółki Wodnej 21 282,00 zł. Pan wójt powiedział, że tutaj mamy już 

określoną kwotę subwencji ale żeby Spółka mogła wykonać swój określony zakres zadań 
tę dotacje musimy zwiększyć.   

2. Zakup materiałów i wyposażenia, usług – drogi gminne 130 000,00 zł.  
3. Promocje Gminy Darłowo 40 000,00 zł.  
4. Odszkodowania dla osób fizycznych za zajęte działki pod budowę dróg 240 000,00 zł.  
5. Wynagrodzenia pracowników obsługujących mienie gminne 70 000,00 zł.  
6. Podatku od nieruchomości od budynków gminnych 5 000,00 zł.  
7. Wywóz odpadów z cmentarzy gminnych 30 000,00 zł.  
8. Zakup energii w budynkach mienia gminnego 150 000,00 zł.  
9. Zakup gazu, usług, materiałów biurowych, pochodne od wynagrodzeń, jubileuszówki w 

administracji 617 000,00 zł.  
10. Prowizja od opłat i podatków 25 000,00 zł.  
11. Wynagrodzeń, zakupu materiałów i wyposażenia Straż Gminna 11 570,85 zł. 
12. Dotację w Oddziałach Przedszkolnych dla szkół społecznych 100 000,00 zł.  
13. Zakup węgla, artykułów spożywczych, materiałów biurowych, gazu, energii, 

wynagrodzeń w świetlicach gminnych 225 000,00 zł.  
14. Wyposażenie placu zabaw w Bukowie Morskim 5 600,00 zł.  
15. Wynagrodzenia i pochodne w świetlicach, jubileuszówki 86 482,00 zł.  
16. Dotacje dla Gminnej Biblioteki w Domasławicach z związku ze wzrostem opłat za gaz, 

zakup węgla, ekogroszku 50 000,00 zł.  
17. Wydatki związane z ochroną środowiska 25 000,00 zł.  
 
Dokonuje się przeniesienia wydatków: 
1. GOPS Darłowo na kwotę 47 208,14 zł zwiększa się na wydatki związane z rodzinami 

zastępczymi, zmniejszają się w usługach opiekuńczych i pomocy w ramach dożywiania.  
2. Na przeciwdziałanie alkoholizmowi zmniejsza się z wydatków Urzędu Gminy a zwiększa 

się plan finansowy w Placówce Wsparcia Dziennego w Drozdowie prowadzonego przez 
GOPS na kwotę 14 370,00 zł.  

3. W ramach wypłaty dodatku węglowego na kwotę 29 710,86 zł.  
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Dodatkowo dokonuje się przeniesień w ramach Funduszu Sołeckiego:  zgodnie z 
wnioskami, które wpłynęły: 
 
Sołectwo Rusko: przenosi się z „aktywizacji mieszkańców – usługi” 559,36 zł (92195 par. 
4300) oraz „Doposażenie placu zabaw” 593,18 zł (92109 par. 4210) z przeznaczeniem na 
„Aktywizację mieszkańców na zakupy” 1 152,54 zł (92195 par. 4210). Zadanie Utrzymanie 
terenów zielonych – usługi (90004 par. 4300) na zakupy 39,99 zł (90004 par. 4210). 
 
Sołectwo Nowy Jarosław: Zmniejsza się na zadaniu „Barierki przy drodze działka 177/184” 
kwotę 6 340,80 zł (60016 par. 6050) na zadanie pn. „Zagospodarowanie terenu przy świetlicy 
– ogrodzenie, polbruk (92109 par. 4210) 6 340,80 zł. 
 
Sołectwo Krupy: Przeniesienie kwoty 5 695,00 zł (90015 par. 430) „Oświetlenie przy 
numerach budynków 53, 54, 58” i dołożenie do zadania „Wiata integracyjna, utwardzenie 
terenu, polbruk (92109 par. 6050) Ogółem na zadaniu plan wynosi 28 695,00 zł.  
 
Sołectwo Porzecze: Z zadania „Integracja mieszkańców” zakupy i usługi (92195 par. 
421 394,54 zł i par. 4300 473,00zł) na zadanie Integracja oprawa muzyczna 867,54 zł (92195 
par. 4170).  
 
A także dla miejscowości Kopnica i Gleźnowo co określono w autopoprawce:  
 
Sołectwo Kopnica: z rozdziału sport 92695 par. 4300 zwiększa się 400,00 zł, zmniejsza się w 
rozdziale 92109 par. 4300  400,00 zł.  
 
Sołectwo Gleźnowo: przenosi się na zadanie Ogrodzenie placu zabaw z zakupu materiałów 
na ogrodzenie 92109 par. 4210 kwotę 10 000,00 zł na wydatek inwestycyjny 92109 par. 6050 
kwotę 10 000,00 zł.  
 
 
Dodatkowo autopoprawka dotyczy: wprowadzenia dochodów i wydatków z tytułu 
dodatkowych  środków na oświatę w ramach Pomocy Uchodźcom z Ukrainy kwotę 33 772,00 
zł, oraz nadawania numeru PESEL dla Uchodźców z Ukrainy 94,80 zł.  
 
Zwiększono dochody i wydatki o kwotę 66 719,50 zł, które zostały wprowadzone 
zarządzeniem Wójta Gminy Darłowo w dniu 20 października 022 roku z tytułu dotacji na 
wypłatę dodatku osłonowego w kwocie 55 921,50 zł oraz dotacji na zakup podręczników i 
ćwiczeń w szkołach na kwotę 10 798,00 zł.  
 
Ponadto dokonuje się przeniesienia wydatków: 

1. Zmniejsza się w rozdziale 92120 dotacja na prace przy zabytkach 40 000,00 zł, 
zwiększa się z przeznaczeniem na konserwacje map z planowania przestrzennego 
40 000,00 zł.  

2. Zwiększa się na remonty i zakup usług w świetlicach (m.in. wymiana pieca) 40 000,00 
zł, zmniejsza się w zakupach na drogi gminne o 20 000,00 zł oraz zakup energii w 
mieniu gminnym o 20 000,00 zł.  

 
Ponadto po dokonanych zmianach budżet zamyka się następującymi kwotami:  
Dochody 99 027 548,08 zł .  
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Wydatki 92 227 580,08 zł. 
 
/autopoprawka w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2022 rok oraz w sprawie wieloletniej prognozy 
finansowej Gminy Darłowo na lata 2022-2029 stanowi załącznik nr 94 do niniejszego protokołu/  

 
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia

 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna 
wraz zautopoprawką.  

/Opinia Komisji Budżetu do projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2022 rok 
stanowi załącznik nr 95 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan Wiceprzewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Wiceprzewodniczący zamknął dyskusję.  
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały 
w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2022 rok: 
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych.  
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Wiceprzewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących  
podjęła
 

 uchwałę w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2022 rok.  

/Uchwała Nr LVII.583.2022 Rady Gminy Darłowo w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2022 rok 
stanowi załącznik nr 96 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono. 
 
 
 
 
Ad.31.
Rozpatrzenie projektu uchwały sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej 
Gminy Darłowo na lata 2022-2029. Druk Nr 20/2022LVII                                                                         

  

 
/projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Darłowo na lata 2022-2029 
stanowi załącznik nr 97 do niniejszego protokołu/  
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Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały z 
uzasadnieniem i autopoprawką. Pan Wójt powiedział, że autopoprawka jest taka sama jak w 
zmianach w budżecie. Ogólnie zmiany wieloletniej prognozy finansowej są na skutek zmian 
w budżecie Gminy Darłowo, przy czym przychody nie uległy zmianie, rozchody nie uległy 
zmianie, dług gminy nie uległ zmianie, aczkolwiek zmienił się wynik końcowy po zmianach 
dochodów i wydatków gminy, co zostało przedstawione w zmianach w budżecie.  

 
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia

 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna 
wraz z autopoprawką.  

/Opinia Komisji Budżetu do projektu uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 
Darłowo na lata 2022-2029 stanowi załącznik nr 98 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan Wiceprzewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Wiceprzewodniczący zamknął dyskusję.  
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały 
w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Darłowo na lata 2022-2029: 
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych.  
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Wiceprzewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących  
podjęła

 

 uchwałę w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Darłowo na 
lata 2022-2029.  

/Uchwała Nr LVII.584.2022 Rady Gminy Darłowo w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 
Darłowo na lata 2022-2029 stanowi załącznik nr 99 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono. 
 
 
 
Ad.32.
Rozpatrzenie projektu uchwały sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Darłowo. Druk Nr 21/2022LVII                                                                         
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/projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo 
stanowi załącznik nr 100 do niniejszego protokołu/  
 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały z 
uzasadnieniem. Pan Wójt powiedział, że chodzi o sprzedaż działki nr 504/9 o powierzchni 
1362 m2 w obrębie ewidencyjnym Krupy. Były to działki gminne, które zostały sprzedane tu 
obok,  kompleks działek. Została ta uchwała ostatnia. Uchwała była podjęta aczkolwiek 
wydzielaliśmy tutaj pod przepompownie ścieków i powierzchnia działki dlatego się zmieniła i 
dlatego potrzebna jest nowa uchwała.  
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Budżetu do projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 101 do niniejszego protokołu/ 
Pan Radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia

 

 komisji 
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Darłowo stanowi załącznik nr 102 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Wiceprzewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Wiceprzewodniczący zamknął dyskusję.  
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały 
w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Darłowo: 
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych.  
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Wiceprzewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących  
podjęła

 

 uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo.  

/Uchwała Nr LVII.585.2022 Rady Gminy Darłowo w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 103 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono. 
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Ad.33.
Rozpatrzenie projektu uchwały sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Darłowo. Druk Nr 22/2022LVII                                                                         

  

 
/projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo 
stanowi załącznik nr 104 do niniejszego protokołu/  
 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały z 
uzasadnieniem. Pan Wójt powiedział, że proponujemy tu pod obrady przedłożenie uchwały o 
sprzedaży nieruchomości będącej działka o numerze 302/6 o powierzchni 92 m2 w Dąbkach. 
Działka w pobliżu SUSMED w Dąbkach, pomiędzy Hotelem Delfin a POLOMARKET. 
Jedne z tych podmiotów wystąpił o zakup tej działki. Ta działka nie jest użytkowana przez 
gminę. Oczywiście sprzedaż będzie jako ograniczony przetarg ze względu na to, że jest to 
mała działka. Przetarg dla tych dwóch podmiotów.   
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Budżetu do projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 105 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan Radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia

 

 komisji 
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Darłowo stanowi załącznik nr 106 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan radny Henryk Noworolnik Przewodniczący Komisji Uzdrowiskowej powiedział, że 
opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Uzdrowiskowej w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność 
Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 107 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan Wiceprzewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Wiceprzewodniczący zamknął dyskusję.  
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały 
w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Darłowo: 
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Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych.  
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Wiceprzewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
13 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
1 głosie wstrzymującym (radna Marzena Drzewucka)  
podjęła

 

 uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo.  

/Uchwała Nr LVII.586.2022 Rady Gminy Darłowo w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 108 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono. 
 
 
Ad.34.
Rozpatrzenie projektu uchwały sprawie wezwania do usunięcia naruszenia prawa.                  
Druk Nr 23/2022LVII                                                                         

  

 
/projekt uchwały w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia prawa stanowi załącznik nr 109 do niniejszego 
protokołu/  
 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały z 
uzasadnieniem. Pan Wójt powiedział, że do gminy wpłynęło wezwanie do usunięcia 
naruszenia prawa. Oczywiście zostało to dokładnie omówione na komisji rady gminy, gdzie 
uważamy, że są niezasadne uwagi wzywającego, dlatego proponujemy uchwałę, gdzie nie 
uwzględnia się wniesionego w dniu 27 września przez wzywającego wezwania do usunięcia 
naruszenia prawa wynikającego z uchwały w sprawie studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy Darłowo. W uzasadnieniu dokładnie odnosimy się 
do tych zastrzeżeń tej osoby dotyczącej uchwalonego przez rade studium.  
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia

 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna za 
nieuwzględnieniem wezwania.  

/Opinia Komisji Budżetu do projektu uchwały w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia prawa stanowi 
załącznik nr 110 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan Radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia

 

 komisji 
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna za nieuwzględnieniem.  

/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia prawa stanowi załącznik nr 111 do 
niniejszego protokołu/ 
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Pan Wiceprzewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Wiceprzewodniczący zamknął dyskusję.  
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały 
w sprawie nieuwzględnienia wezwania do usunięcia naruszenia prawa: 
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych.  
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Wiceprzewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
14 głosami za nieuwzględnieniem wezwania do usunięcia naruszenia prawa, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących  
podjęła
 

 uchwałę w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia prawa. 

/Uchwała Nr LVII.587.2022 Rady Gminy Darłowo w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia prawa stanowi 
załącznik nr 112 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono. 
 
 
 
Ad.35.
Wolne wnioski i zapytania. 

  

 
Pan Wiceprzewodniczący zapytał, czy ktoś  Państwa chciałby zabrać głos w tym punkcie? 

W tym punkcie głos zabrali:  
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że dziękuje 

Przewodniczącemu za udzielony głos. Pan Wójt powiedział, że jak co roku Gmina Darłowo 
utworzyła Sztab Wielkiej Orkiestry Świątecznej pomocy. Pan wójt zaprosił wszystkich żeby 
włączyli się w działalność tego sztabu, który będzie miał swój finał w styczniu jak zawsze. 
Pan Wójt powiedział, że zapraszamy i czekamy na ciekawe fanty, ale i liczymy na Państwa 
bezpośrednią pomoc. Pan Wójt w imieniu całego sztabu  WOŚP i ludzi, którzy co roku 
angażują się w tą szczytna akcję prosił aby w tej akcji uczestniczyć.   

 
Pan Henryk Ignatowicz Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział, 

że ma pytanie do Przewodniczącej Komisji Oświaty, Kultury i Sportu, czy jest planowana 
jakaś wyprawa celem zapoznania się z naszymi boiskami na terenie naszej gminy? 
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Pani Justyna Osses Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu 
powiedziała, że jest planowana taka komisja i tak wstępnie myśli, że  na 9 listopada 2022 
roku na godzinę 12, w celu zapoznania się z boiskami i obiektami sportowymi.  

 
Wiceprzewodniczący powiedział, że jest taka sytuacja, ze ci ludzie, którzy dbają o te 

boiska niekoniecznie są tak przez nas oceniani a może troszeczkę czasami negatywnie 
odbierani ze swoimi żądaniami czy oczekiwaniami. Ale ładnie by było i sympatycznie i chyba 
dowartościujemy tych wszystkich, którzy się tym tematem zajmują – sportem- odwiedzimy, 
żeby sobie wyrobić taki ogólny pogląd.  

 
Radna Marzena Drzewucka powiedziała, że ma pytanie o parking przy Argentycie 

w Dąbkach. Czy pan wójt widział co tam się dzieje po zdjęciu parkometrów? Czy można 
jakoś na to zareagować?  

 
Pan wójt odpowiedział, że oczywiście jak określaliśmy stawki opłat w parkometrach 

to także określaliśmy czas, kiedy będą te parkometry. To jest określone uchwałą Rady Gminy. 
Zdecydowaliśmy wtedy wówczas, że te parkometry będą tylko na sezon letni tak jak w 
większości miejscowości nadmorskich, żeby ten sezon po prostu rozładować i rzeczywiście 
tak się stało. Te parkometry miały swoją określoną przyczynę i skutek i rzeczywiście ulica 
Dąbkowicka była uporządkowana. Pan Wójt powiedział, że myśli, że to jest do rozważenia na 
komisję uzdrowiskową. Jeżeli będzie taka potrzeba, że rzeczywiście zakorkowana będzie 
ulica i parking na ulicy Dąbkowickiej poza sezonem, to nie widzi przeszkód, żeby podjąć 
uchwałę w przyszłości, żeby te parkometry były na tej ulicy przez cały rok. Ale taką 
podjęliśmy wspólnie decyzję przed postawienie parkometrów, że miały one być na sezon 
letni, aczkolwiek życie weryfikuje różne nasze decyzje i czasami do tych decyzji trzeba 
powrócić i nieraz je zmienić. Pan wójt powiedział, że myśli, że to jest temat do rozważenia na 
komisję uzdrowiskową. Jeżeli będzie takie wypracowane nasze wspólne stanowisko, to te 
parkometry wrócą, ale do tego musi być uchwała przygotowana, żeby ja podjąć.  

 
Wiceprzewodniczący poinformował o tym, że wraz z panią Krystyną poprosili o 

spotkanie z panem Starostą w sprawie budowy tego chodnika na odcinku Wiekowice – 
Dobiesław.  

 
Pan Wójt powiedział, że całej drogi.  
 
Wiceprzewodniczący powiedział, że także całej drogi. Mówca powiedział, że pan 

Starosta w rozmowie telefonicznej powiedział, że nie ma czasu z powodu jakiego wyjazdu do 
Szczecina, ale zapewnił przetarg zostanie ogłoszony do końca roku. Trzymamy go za słowo 
bo na to liczymy. To jest bardzo dla nas ważne.  

 
Radny Wiesław Moskwa powiedział, że dzisiaj pojechali nasi kierowcy OSP do 

Częstochowy bo przyprowadzają samochód nowy, który został zakupiony przez gminę. 
Spodziewany przyjazd tego samochodu będzie miał lekkie opóźnienie.  
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Wiceprzewodniczący powiedział, że przeprasza, ale niech tylko nie jadą przez Toruń, 
żeby nie został przechwycony.  

 
Na sali obrad zrobiło się wesoło.  
 
Radny Wiesław Moskwa powiedział, że przyjazd będzie miał trochę opóźnienie, bo 

wyjechali dopiero o 12-stej. Mieli wyjechać wcześniej ale dłużej trwało przekazanie 
samochodu. Spodziewamy się ich około godziny 19-stej. Gdyby ktoś chciał dzisiaj odwiedzić 
Kowalewice to zapraszamy. Natomiast w dniu 5 listopada 2022 roku zapraszamy na obchody 
50-lecia OSP i przekazania tego nowego samochodu.  

 
Wiceprzewodniczący powiedział, że nie było takiego apelu w Wiekowicach jak 

został przyprowadzony porą wieczorna samochód, ale ludzi i dzieci było tak wiele, ze był pod 
wrażeniem.  

 
Wiceprzewodniczący zapytał czy jeszcze ktoś chciałby zabrać głos, coś dodać, 

powiedzieć? 
Nikt się nie zgłosił.  
Pan Wiceprzewodniczący zamknął ten punkt porządku obrad.  
 
Na tym punkt zakończono. 
 
 
 

Zakończenie sesji. 
Ad. 36.  

Wobec wyczerpania tematów ustalonego porządku obrad LVII Sesji Rady Gminy 
Darłowo VIII kadencji – Pan Henryk Ignatowicz Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo 
zamknął obrady o godzinie 1256 w dniu 29 września 2022 roku. 

 

 
Obradom przewodniczył: 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo 
 
             Henryk Ignatowicz 
 
 
 
 
 

Sekretarz obrad
 

:  

Radny Rady Gminy Darłowo 
 
Wiesław Moskwa  
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Iwona Kowalska   
Protokół sporządziła: 

Kierownik Biura Rady 


